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BR.0002.4.2013 

 
Protokół Nr XXXIII/2013 

sesji Rady Gminy Czerwonak, 
która odbyła się w dniu 18 kwietnia 2013 r. 

 
Sesję rozpoczęto o godzinie 16.00, a zakończono o godzinie 20.45. Z ustawowego składu Rady Gminy 
Czerwonak, liczącego 21 radnych, w obradach wzięło udział 21 radnych; lista obecności stanowi 
załącznik nr 1; oraz Wójt, Zastępcy Wójta, Radca Prawny, Skarbnik, Burmistrz Miasta i Gminy 
Murowana Goślina Tomasz Łęcki, przedstawiciel firmy Analizy Badania Rozwój Wojciech Jagodziński, 
Sołtysi, Przewodniczący Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXXII sesji. 
4. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Czerwonak na 2013 r. 
5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Czerwonak. 
6. Uchwała w sprawie zmiany statutu Związku Międzygminnego „Puszcza Zielonka” w Murowanej 

Goślinie. 
7. Prezentacja wyników badań na temat oceny jakości świadczonych usług w ramach podstawowej 

opieki zdrowotnej w opinii pacjentów w gminie Czerwonak w 2012 r. 
8. Uchwała w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Czerwonak. 
9. Uchwała w sprawie udzielenia dotacji dla parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. Józefa w Kicinie na 

realizację zadania w zakresie prac konserwatorskich i restauratorskich. 
10.  Uchwała w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Czerwonak w roku 2013. 
11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa użytkowania wieczystego nieruchomości 

położonej w obrębie geodezyjnym Bolechowo oraz nabycia prawa własności posadowionych na 
nich budynków i budowli. 

12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat w trybie 
bezprzetargowym nieruchomości zabudowanej, położonej we wsi Koziegłowy. 

13. Uchwała w sprawie ustalenia stawek opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg gminnych na 
cele niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego. 

14. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy między 
sesjami Rady Gminy Czerwonak. 

15. Wolne głosy i wnioski. 
16. Zamknięcie sesji. 
 
Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad dokonał 
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak. 
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zwrócił się z prośbą o przeniesienie punktu 6 w 
miejsce punktu 4: Uchwała w sprawie zmiany statutu Związku Międzygminnego „Puszcza Zielonka” w 
Murowanej Goślinie, z uwagi na ograniczony czas Burmistrza Murowanej Gośliny, który dokona 
uzasadnienia przedmiotowej uchwały. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk w imieniu mieszkańców wsi Kicin i Kliny złożył wniosek 
o wprowadzenie do porządku obrad pkt 7: „Wizyta przedstawicieli Rady Gminy na terenie protestu 
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mieszkańców sołectwa Kicin, Kliny i Janikowo w rejonie inwestycji prowadzonej przez firmę Bros”. 
Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że firma Bros rozpoczęła inwestycję w związku z tym 
mieszkańcy zapowiedzieli protest. W przyszłym tygodniu (we wtorek) mieszkańcy planują blokadę 
drogi Kicin-Janikowo jako wyraz bezsilności wobec aparatu administracyjnego. W związku z 
powyższym mieszkańcy zwrócili się do Rady Gminy o wsparcie. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak powiedział, że jest zaskoczony gdyż nie otrzymał od 
mieszkańców żadnej informacji na ten temat. Zaproponował, że zarządzi dłuższą przerwę w trakcie 
której chętni radni będą mogli udać się na teren protestu. Zwrócił się o niewprowadzanie punktu do 
porządku obrad, jednocześnie podkreślił, że umożliwi wszystkim chętnym radnym wyjazd do Kicina, a 
po ich powrocie sesja będzie kontynuowana. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk podtrzymał swój wniosek. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie: 
- wniosek dot. przeniesienia punktu 6 w miejsce punktu 4: Uchwała w sprawie zmiany statutu 
Związku Międzygminnego „Puszcza Zielonka” w Murowanej Goślinie. W głosowaniu wzięło udział 21 
radnych z 21 obecnych na sali. Wniosek został przyjęty 20 głosami, przy 1 przeciw; 
- przed głosowaniem nad wnioskiem Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Picyka, Przewodniczący 
Rady Marcin Wojtkowiak poprosił, aby w kwestii wprowadzania punktu związanego z wyjazdem poza 
salę obrad wypowiedziała się Radca prawny Ewa Gąsiorek. 
 Radca prawny Ewa Gąsiorek wyjaśniła, że jeśli radni przegłosują wniosek, to można taki punkt 
wprowadzić do porządku obrad. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera uważa, że jeśli mamy wpływ to 
powinniśmy chronić mieszkańców, wspierać i nie lekceważyć ich głosu. Jednak zdaniem radnej nie 
jest to powód, aby ingerować w porządek obrad. Jeśli przedstawiciele Rady pojadą to nikt nie wie jak 
długo ich nie będzie, ilu radnych chce wyjechać i czy będzie quorum. W związku z tym radna złożyła 
wniosek przeciwny. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk przypomniał, że był to wniosek mieszkańców, którzy 
oczekiwali, że cała Rada Gminy pojedzie, ale radny zmodyfikował wniosek do przedstawicieli. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, że jeśli punkt zostanie wprowadzony 
do porządku obrad to powinni pojechać wszyscy, ale uważa, że ogłoszenie przerwy będzie lepszym 
rozwiązaniem. Jednak o tym jak będzie zdecyduje większość w wyniku głosowania. 
 Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Wiceprzewodniczącego 
Rady Piotra Picyka. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Wniosek został 
przyjęty 12 głosami, przy 9 przeciw. 
 
Porządek obrad po zmianach: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXXII sesji. 
4. Uchwała w sprawie zmiany statutu Związku Międzygminnego „Puszcza Zielonka” w Murowanej 

Goślinie. 
5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Czerwonak na 2013 r. 
6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Czerwonak. 
7. Wizyta przedstawicieli Rady Gminy na terenie protestu mieszkańców sołectwa Kicin, Kliny i 

Janikowo w rejonie inwestycji prowadzonej przez firmę Bros. 
8. Prezentacja wyników badań na temat oceny jakości świadczonych usług w ramach podstawowej 

opieki zdrowotnej w opinii pacjentów w gminie Czerwonak w 2012 r. 
9. Uchwała w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Czerwonak. 
10. Uchwała w sprawie udzielenia dotacji dla parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. Józefa w Kicinie na 

realizację zadania w zakresie prac konserwatorskich i restauratorskich. 
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11.  Uchwała w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Czerwonak w roku 2013. 
12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa użytkowania wieczystego nieruchomości 

położonej w obrębie geodezyjnym Bolechowo oraz nabycia prawa własności posadowionych na 
nich budynków i budowli. 

13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat w trybie 
bezprzetargowym nieruchomości zabudowanej, położonej we wsi Koziegłowy. 

14. Uchwała w sprawie ustalenia stawek opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg gminnych na 
cele niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego. 

15. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy między 
sesjami Rady Gminy Czerwonak. 

16. Wolne głosy i wnioski. 
17. Zamknięcie sesji. 
 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu XXXII sesji. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie protokół XXXII sesji. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Protokół został przyjęty 20 głosami, przy 
1 wstrzymującym się. 
 
Ad.4. Uchwała w sprawie zmiany statutu Związku Międzygminnego „Puszcza Zielonka” w Murowanej 
Goślinie. 
 Uzasadnienia projektu uchwały dokonał Wójt Mariusz Poznański. 
 Burmistrz Miasta i Gminy Murowana Goślina Tomasz Łęcki poinformował, że Związek 
otrzymał dofinansowanie na drugi etap projektu oraz na uzupełnienie pierwszego projektu 
(podłączenia). W poniedziałek zostanie złożony wniosek o dofinansowanie trzeciego etapu. Dlatego w 
związku z podjęciem przez gminy członkowskie decyzji o przygotowaniu i realizacji przez Związek 
kolejnych etapów rozbudowy kanalizacji, konieczne jest wprowadzenie zmian w statucie, które 
upoważnią Związek do realizacji tego zadania w imieniu gmin. 
 Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 
zapytał jak od 2014 roku zwiększą się wpłaty gmin członkowskich w związku ze zmianami w statucie. 
 Burmistrz Miasta i Gminy Murowana Goślina Tomasz Łęcki wyjaśnił, że rozliczenie wszystkich 
trzech etapów projektu nastąpi w 2015 r. Dlatego w 2014 i 2015 r. będzie miała miejsce kumulacja 
czynności związana z rozliczaniem trzech etapów w związku z tym należy liczyć się ze wzrostem 
zatrudnienia. Szacuje się wzrost do 4 etatów, obecnie jest 18 etatów. Nawet przy niezwiększaniu 
zatrudnienia, wzrośnie udział finansowy. Burmistrz podkreślił, że wraz z zamykaniem projektów 
zatrudnienie będzie ograniczane. Na dzień dzisiejszy etaty są dofinansowane przez Unię Europejską, 
a od 2015 - 2016 r. już nie będą. 
 Radny Marek Pietrzyński powiedział, że odbiór społeczny realizacji kanalizacji jest bardzo zły. 
Stan dróg pozostawiony przez wykonawców kanalizacji jest fatalny. W związku z tym radny zapytał 
czy Burmistrz widzi możliwość zdyscyplinowania firm pod względem jakościowym i terminowym. 
 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych zapytała, czy przewidywane są zmiany 
terytorialnie w obsłudze sieci. 
 Burmistrz Miasta i Gminy Murowana Goślina Tomasz Łęcki odpowiedział na pytania radnych: 
- dot. pytania radnego Marka Pietrzyńskiego - obecnie jeśli chodzi o gminę są dwa kontrakty: na 
północy związany z oczyszczalnią w Szlachęcinie oraz na południu związany z Centralną Oczyszczalnią 
Ścieków. Kontrakt na północy w zakresie prac sieciowych został już prawie zakończony, na południu 
prace są zaawansowane na poziomie 75%. Każdy zarządca drogi czyli gmina, powiat, czy 
województwo wydało warunki zajęcia pasa drogowego. Dopóki nie zostaną wykonane odtworzenia 
żaden zarządca drogi nie podpisze odbioru pasa drogowego. Odtworzenia na drogach gruntowych 
zakończą się pod koniec maja, z wyjątkiem Dębogóry, gdyż tam prowadzone są prace sieciowe. 
Natomiast drogi bitumiczne zostaną odtworzone do końca czerwca, z wyjątkiem dróg, na których 
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prowadzone są roboty sieciowe np. ul. Szkolna. Burmistrz zwrócił się z apelem do radnych i sołtysów, 
aby mobilizować mieszkańców do podłączenia się, 
- dot. pytania Wiceprzewodniczącej Rady Renaty Walerych – należy rozróżnić dwie kwestie 
właścicielską sieci i regulatorską. W przypadku Czerwonaka są sieci, które należą do firmy Aquanet, 
sieci gminne, którymi zarządza Meliopoz oraz sieci budowane przez Związek Międzygminny „Puszcza 
Zielonka”, gdzie operatorem, ale nie właścicielem będzie firma Aquanet. Burmistrz podkreślił, że 
Związek nic nie zmienia w zakresie własności i w zakresie operatorskim. Natomiast scalane są funkcje 
regulatorskie czyli wydawanie zezwoleń na działalność przedsiębiorstwa wodno-ściekowego, 
zatwierdzenie regulaminu, zatwierdzenie taryf wodnych i ściekowych. Podkreślił, że Związek będzie 
istotnym, dominującym właścicielem sieci ściekowej natomiast nie będzie inwestował w sieć 
wodociągową, gdyż nie ma takiej woli gmin. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 20 głosami przy 
1 wstrzymującym się. Uchwała stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad.5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Czerwonak na 2013 r. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła autopoprawkę, która dotyczyła rozwiązania 
rezerwy celowej na: 
- portal „Naprawmy to” – środki w kwocie 5 000 zł przenosi się do dz. 750 rozdz. 75023 § 4350 na 
utrzymanie serwisu internetowego, 
- Kartę Dużej Rodziny, środki w kwocie 60 000 zł przenosi się do dz. 750 rozdz. 75095 z 
przeznaczeniem na obsługę programu, działań wspierających oraz promujących wizerunek rodzin 
wielodzietnych zamieszkałych na terenie Gminy Czerwonak oraz na wynagrodzenia pracowników 
obsługujących program. 
Następnie Skarbnik omówiła zmiany do budżetu zawarte w projekcie uchwały. Zwróciła uwagę na 
zagrożenie ze strony dochodu wynikające z braku sprzedaży majątku, plan nie jest wykonany. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja na 
posiedzeniu zwróciła uwagę na zapis w autopoprawce dot. Karty Dużej Rodziny, który mówi, iż środki 
przeznacza się między innymi na wynagrodzenia pracowników obsługujących program. W związku z 
tym komisja zwróciła się z pytaniami, kiedy pracownicy będą wykonywali pracę, czy w ramach swoich 
obowiązków, czy poza. Ponadto komisja wnioskowała o wykreślenie z projektu uchwały punktu 3 
dotyczącego zabezpieczenia środków na utworzenie kapitału zakładowego gminnej spółki 
wodociągowej. Zdaniem komisji nie przygotowano stosownej uchwały dlatego komisja nie widzi 
możliwości rezerwowania środków. Podczas dyskusji na posiedzeniu komisji pojawiła się propozycja 
przedyskutowania innej alternatywy, porównania zakładu budżetowego ze spółką gminną. 
 Radny Jacek Sommerfeld zabrał głos w następujących kwestiach: 
- stwierdził, że przygotowując założenia Karty Dużej Rodziny nikt nie zwracał uwagi na dodatkowe 
wynagrodzenia dla pracowników. Radny sprawdził, że w Poznaniu Kartą Dużej Rodziny zajmują się 
pracownicy w ramach swoich obowiązków. Radny wyliczył, że środki przeznaczone na wynagrodzenia 
można by wykorzystać na wejścia na pływalnię dla dużej liczby osób. Dlatego radny zwrócił się z 
prośbą o wykreślenie ostatniego zwrotu w autopoprawce: „oraz na wynagrodzenia dla pracowników 
obsługujących program”, 
- w imieniu Klubu Radnych PiS radny powiedział, że w kwestii powołania gminnej spółki 
wodociągowej należy poczekać do momentu wyceny udziałów firmy Transkom, gdyż zdaniem klubu 
działalność PW „Transkom” można poszerzyć o kwestie wody, 
- prosił o udzielenie informacji, czy Gmina Czerwonak poszukuje środków zewnętrznych na 
kompleksowy remont dworców. Radny zwrócił uwagę, że nie widać w Urzędzie osoby, która 
zajmowałaby się pozyskiwaniem środków zewnętrznych. 
 Wójt Mariusz Poznański odpowiedział na pytania radnych: 
- poinformował, że nie ma środków unijnych na rewitalizację dworców; 
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- do obsługi programu „Karta Dużej Rodziny” wytypowano dwóch pracowników, w uchwale zapisano, 
iż zadanie realizuje Wójt. Przypomniał, że wcześniej uprzedzał, że będą potrzebne środki na 
wynagrodzenia poinformował, że są to środki w wysokości 400 zł miesięcznie płacone w formie 
dodatku za wykonywanie czynności. Wójt odczytał zakres czynności pracowników wytypowanych do 
wykonywania zadania. Wójt liczy na dobrą współpracę w tym zakresie, jest przeciwny wykreśleniu 
zwrotu mówiącego o przeznaczeniu środków na wynagrodzenia dla pracowników. 
- odnosząc się do kwestii powołania gminnej spółki wodociągowej Wójt przypomniał, że odbyło się 
spotkanie, na którym przedstawiono prezentację dot. funkcjonowania spółki. Podkreślił, że nikt w 
samorządzie nie przekazuje tego typu zadań do zakładów budżetowych gdyż wszelkie zobowiązania 
zakładu budżetowego obciążają budżet gminy. Natomiast spółka jest poza budżetem gminy. Wójt 
skrytykował próbę przekazania do PW „Transkom” zadania dot. realizacji wodociągu i kanalizacji. 
Zaproponowane przez niego rozwiązanie czyli powołanie spółki wodociągowej jest najlepszym 
rozwiązaniem. Przeprosił radnych, że w zmianach budżetowych zarezerwował środki na utworzenie 
kapitału zakładowego gminnej spółki wodociągowej, a projekt uchwały w sprawie powołania spółki 
nie został przedłożony do porządku obrad. Wyjaśnił, że można pozostawić środki w budżecie i na 
następnej sesji podjąć dyskusję nad uchwałą. 
 Radny Jacek Sommerfeld odnosząc się do wypowiedzi Wójta w sprawie Karty Dużej Rodziny 
powiedział, że w przyszłorocznym budżecie trzeba będzie zarezerwować dodatkowe środki na 
wynagrodzenia dla pracowników. Podkreślił, że przy tworzeniu uchwały nie brał tego pod uwagę. 
 Radny Wojciech Skrzekut zapytał na jakich zasadach będzie przejmowany teren od LKS Kicin. 
 Wójt odpowiedział, że próbuje uporządkować sprawy związane z piłka nożną. Wyjaśnił, że 
Klub Sportowy LKS Kicin zdecydował się na przekazanie do Gminy stadionu, ale bez budynków, w 
których prowadzona jest działalność gospodarcza i bez obszaru, na którym położony jest asfalt . Wójt 
zdecydował, że zostanie wykonana koncepcja, należy sprawdzić, w którym miejscu można 
wybudować budynki potrzebne do obsługi boiska. W przyszłości należy też pomyśleć o odgrodzeniu 
części gminnej boiska od pozostałej. Akt notarialny Wójt podpisze dopiero wówczas, kiedy będzie 
miał pewność, że są szanse na wybudowanie na tym terenie właściwego boiska. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak odniósł się do wypowiedzi radnych i Wójta: 
- Karta Dużej Rodziny - przyznał rację Wójtowi, że nie można wymagać od pracownika, aby pracował 
za darmo. Uważa, że pewne kwestie powinny być wcześniej przeanalizowane, tj. przy podejmowaniu 
uchwały budżetowej w 2012 roku, na co zwracał uwagę Klub Radnych Lepsza Gmina. Program został 
jednak podjęty więc trzeba go konsekwentnie realizować; 
- fundusze unijne – nie ma aktualnie środków unijnych na rewitalizację dworców, ale wiele wskazuje 
na to, że transport kolejowy będzie jednym z głównych priorytetów w przyszłej perspektywie 
budżetowej Unii Europejskiej oraz naszych programach operacyjnych. Zdaniem Przewodniczącego 
Rady warto zastanowić się nad utworzeniem oddzielnego stanowiska dla osoby, która zajmowałaby 
się przygotowywaniem dokumentacji, analizą programów i pozyskiwaniem środków unijnych, aby 
Urząd Gminy był do tych zadań przygotowany kompleksowo i z odpowiednim wyprzedzeniem; 
- spółka wodociągowa – warto przedyskutować temat przejęcia kwestii wody przez PW „Transkom”. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Komisji Budżetu i Finansów o 
wykreślenie z projektu uchwały punktu 3 dotyczącego zabezpieczenia środków na utworzenie 
kapitału zakładowego gminnej spółki wodociągowej. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 
obecnych na sali. Wniosek został przyjęty 15 głosami, przy 5 przeciw. 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały wraz z 
autopoprawkami oraz z uwzględnieniem przegłosowanego wniosku. W głosowaniu wzięło udział 20 
radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 18 głosami przy 2 wstrzymujących się. 
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad.6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Czerwonak. 
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 Skarbnik Radosława Wiśniewska poinformowała, że nastąpi korekta w związku ze zdjęciem 
środków (z uchwały budżetowej) przeznaczonych na utworzenie kapitału zakładowego gminnej spółki 
wodociągowej. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z 
powyższą zmianą. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ad.7. Wizyta przedstawicieli Rady Gminy na terenie protestu mieszkańców sołectwa Kicin, Kliny i 
Janikowo w rejonie inwestycji prowadzonej przez firmę Bros. 
 Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie ze zmienionym porządkiem obrad radni udają 
się na teren protestu. Zaznaczył, że sesja trwa, nie ma przerwy. O wyjeździe każdy zdecyduje sam, ale 
punkt 8 porządku obrad nie rozpocznie się dopóki Przewodniczący Rady, który prowadzi obrady, nie 
wróci. Zwrócił się do wszystkich o zachowanie dyscypliny podczas wyjazdu i powrót ok. godz. 18.30. 
 
Ad.8. Prezentacja wyników badań na temat oceny jakości świadczonych usług w ramach 
podstawowej opieki zdrowotnej w opinii pacjentów w gminie Czerwonak w 2012 r. 
 Przedstawiciel firmy Analizy Badania Rozwój Wojciech Jagodziński przedstawił w formie 
prezentacji wyniki badań pt. „Ocena jakości świadczonych usług w ramach podstawowej opieki 
zdrowotnej w opinii pacjentów w gminie Czerwonak w 2012 r.”, które zostały przeprowadzone w 
grudniu 2012 r. na zlecenie Rady Gminy. Prezentacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 Zdaniem radnego Andrzeja Moczulskiego ankietowani najczęściej odpowiadali, że potrzebna 
jest większa liczba specjalistów, ponieważ ich zdaniem lekarz rodzinny powinien przede wszystkim 
kierować pacjentów do specjalistów. Poinformował, że jest zaskoczony wynikami badań. Jego 
zdaniem inicjatywa lekarza rodzinnego nie zaspokaja potrzeb ludzi chorych. Zwrócił uwagę na 
problemy występujące w służbie zdrowia. 
 Pan Wojciech Jagodziński wyjaśnił, że jeden z problemów medycyny rodzinnej wynika z 
rozbieżności między założeniami a rzeczywistością jej funkcjonowania. Rozbieżność wynika z 
założenia, że lekarz rodzinny odpowiada za długofalową opiekę nad pacjentem, natomiast pacjenci 
Gminy Czerwonak zapisują się na wizyty do różnych lekarzy. W rezultacie nie jest realizowane kolejne 
założenie medycyny rodzinnej, które mówi o tym, że opieka powinna być ciągła. Kolejnym elementem 
jest postulat koordynacji opieki, zgodnie z którym lekarz powinien kierować pacjentów do 
specjalistów w sytuacji, gdy uzna to za konieczne. Problemem, który ujawnił się w badaniu, jest to, że 
pacjenci przychodzą do lekarza z gotowymi diagnozami, oczekują wypisywania recept i kierowania do 
specjalistów. Wspomniane problemy ogniskują się w potrzebie specjalistów, którzy są postrzegani 
jako lekarze docelowi. Zdaniem Pana Wojciecha Jagodzińskiego powinna zostać dobrze zaplanowana 
i realizowana polityka informacyjna na temat medycyny rodzinnej. 
 Zdaniem radnej Wiesławy Fedder lekarz rodzinny jest traktowany jako zło konieczne, 
ponieważ czas przeznaczony na wizytę (5 min) wystarcza jedynie na wypisanie recepty. Radna 
zapytała czy w przychodni przy ul. Poznańskiej w Koziegłowach: 
- jest wystarczająca liczba lekarzy rodzinnych; 
- jest zła organizacja pracy lekarzy. 
 Pan Wojciech Jagodziński wyjaśnił, że średni czas wizyty deklarowany przez pacjentów wyniósł 
ok. 12 min z różnicą +/- 6 min. Jeśli chodzi o rozwiązania w przychodni przy ul. Poznańskiej w 
Koziegłowach ruch pacjentów jest zbyt nagromadzony, a na os. Leśnym jest nieoszacowany. Oprócz 
tego pojawiają się pacjenci z różną kulturą osobistą, którzy nie zawsze informują o odwołaniu wizyty. 
Problem, o którym wspominali lekarze, polega na tym, że do tej pory nie udało się wdrożyć systemu 
preselekcji pacjentów. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak podziękował za obecność na sesji i za 
zaprezentowanie wyników przeprowadzonych badań. 
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 Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych podziękowała za współpracę i poinformowała, że 
odbyło się posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia z przedstawicielami 
spółki „Pro Familia”, na którym podjęto decyzje odnośnie prowadzenia polityki informacyjnej 
skierowanej do pacjentów. Zaproponowano, aby przenieść pacjentów z poradni przy ul. Poznańskiej 
na os. Leśne w Koziegłowach. Przedstawiciele spółki poinformowali o szkoleniach dla personelu 
średniego z zakresu relacji klient-pacjent. Mieszkańcy chcieliby, aby w poradniach był dostęp do 
szeregu specjalistów, ale nie należy to do kompetencji podstawowej opieki zdrowotnej. 
Wiceprzewodnicząca Rady zaznaczyła, że konieczne byłoby przeprowadzenie ponownych badań w 
kolejnym roku. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera poprosiła, aby dobrze zastanowić 
się nad wydatkowaniem środków finansowych na przeprowadzenie ponownych badań. 
 Zdaniem Przewodniczącego Rady Marcina Wojtkowiaka ponowne badania warto 
przeprowadzić za 3 lub 4 lata. 
 
Ad.9. Uchwała w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 
Czerwonak. 

Uzasadnienia projektu uchwały dokonał Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk. 
Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski zwrócił 

się z pytaniem dlaczego w uchwale zostały wypisane wszystkie zmiany ustawy o samorządzie 
gminnym. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, że obowiązują dwie szkoły: poznańska i 
warszawska. Zastosowano szkołę warszawską, ponieważ zdecydował się na nią Związek 
Międzygminny „Gospodarka Odpadami Aglomeracji Poznańskiej” i gminy postanowiły, aby 
ujednolicić zapisy w uchwałach dlatego wypisano wszystkie zmiany ustawy o samorządzie gminnym. 

Radna Wiesława Fedder zapytała kto będzie egzekwował zapisy § 9 ust. 4 regulaminu. 
Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak wyjaśnił, że za egzekwowanie w/w przepisów jest 

odpowiedzialna Straż Gminna. 
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 

głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 20 głosami przy 
1 wstrzymującym się. Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad.10. Uchwała w sprawie udzielenia dotacji dla parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. Józefa w Kicinie 
na realizację zadania w zakresie prac konserwatorskich i restauratorskich. 

Uzasadnienia projektu uchwały dokonał Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera poinformowała, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak poinformowała, że komisja 

również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 

głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad.11. Uchwała w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Czerwonak w roku 2013. 

Uzasadnienia projektu uchwały dokonał Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak poinformowała, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 

głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Ad.12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa użytkowania wieczystego 
nieruchomości położonej w obrębie geodezyjnym Bolechowo oraz nabycia prawa własności 
posadowionych na nich budynków i budowli. 

Uzasadnienia projektu uchwały dokonał Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 

głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad.13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat w trybie 
bezprzetargowym nieruchomości zabudowanej, położonej we wsi Koziegłowy. 

Uzasadnienia projektu uchwały dokonał Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 

głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad.14. Uchwała w sprawie ustalenia stawek opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg gminnych na 
cele niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego. 

Uzasadnienia projektu uchwały dokonał Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera poinformowała, że komisja 

zaproponowała następujące zmiany: 
- § 1 pkt 1 lit. c – 10 zł, 
- § 1 pkt 2 – 5 zł, 
- § 1 pkt 3 – 3 zł. 

Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak poinformował, że wpływy z tytułu zajęcia pasa 
drogowego od 2004 r. sukcesywnie wzrastają. Zastępca Wójta poparł wniosek Komisji Budżetu i 
Finansów. 

Radny Andrzej Moczulski zwrócił uwagę na to, że zwiększenie stawek spowoduje wzrost 
opłaty za wykonanie przyłącza przez firmę prywatną. Radny zapytał czy opłaty będą dotyczyły 
również zajęcia pasa drogowego poprzez umieszczenie urządzenia w pasie drogowym. 

Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak wyjaśnił, że w/w uchwała dotyczy opłaty za zajęcie 
pasa drogowego za prowadzenie robót. Natomiast zajęcie pasa drogowego poprzez umieszczenie 
urządzenia w pasie drogowym jest odrębną opłatą. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie wniosek Komisji Budżetu i 
Finansów. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Wniosek został przyjęty 19 
głosami przy 2 przeciw. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 19 głosami przy 
2 wstrzymujących i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
 
Ad.15. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy między 
sesjami Rady Gminy Czerwonak. 

Nie zgłoszono żadnych pytań. Informacja stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Ad.16. Wolne głosy i wnioski. 
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 Radny Zbigniew Hornik poinformował o sukcesie Aleksandry Hornik, która na Mistrzostwach 
Świata Szkół w Biegu na Orientację w Portugalii, zdobyła brązowy medal. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk, w imieniu mieszkańców Kicina i Janikowa, 
poinformował, że 23 kwietnia o godzinie 16.00 odbędzie się protest mieszkańców przeciwko budowie 
prowadzonej przez firmę Bros. 
 Radny Wojciech Skrzekut poprosił, aby Urząd Gminy w okresie wiosenno-letnim zwracał 
szczególną uwagę na barszcz Sosnowskiego. Zwrócił się z pytaniem kiedy teren gminy zostanie 
uporządkowany po zimie. 
 Radny Jacek Sommerfeld poinformował o następujących kwestiach: 
- zapytał kiedy jest przewidziane malowanie pasów i linii na drogach gminnych, np. ul. Topolowa w 
Koziegłowach; 
- poinformował, że 2 br. maja odbędzie się wystawa i poprosił o rozpropagowanie tej informacji 
wśród mieszkańców; 
- zwrócił się z prośbą, aby na stronie internetowej gminy zostały zamieszczone informacje z apelem o 
wywieszenie flag podczas świąt państwowych; 
- poinformował, że 2 maja br. zostanie otwarte biuro poselskie posła Tadeusza Dziuby, a pierwszy 
dyżur odbędzie się w dniu 6 maja br. 
 Radny Robert Maciejewski poinformował, że w komunikacji gminnej, obsługiwanej przez PW 
„Transkom”, mimo upałów było włączone ogrzewanie. Poinformował, że zadzwonił w tej sprawie do 
PW „Transkom” i otrzymał informację, że do Urzędu Gminy wpływają e-maile ze zgłoszeniami od 
mieszkańców, że w autobusach jest zimno i dlatego w autobusach zostało włączone ogrzewanie. 

Radny Andrzej Moczulski poprosił, aby: 
- ul. Północna została przygotowana do zaplanowanego objazdu; 
- w Promnicach została zamontowana sygnalizacja świetlna; 
- zostało oznakowane przejście dla pieszych przy nowym kościele w Bolechowie. 
 Radna Wiesława Fedder, która prowadziła posiedzenie doraźnej komisji ds. monitorowania 
budowy spalarni, zwróciła się z pytaniem do Przewodniczącego Rady czy Wójt otrzymał konkretne 
informacje w Warszawie w sprawie pisma odnośnie finansowania badań tła powietrza. W przypadku 
braku konkretnej informacji w tej sprawie radna wnioskuje o sfinansowanie badań z budżetu gminy. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak wyjaśnił, że nie otrzymał konkretnych informacji w 
tej sprawie. Zdaniem Przewodniczącego Rady w sprawie budowy spalarni są dwie możliwości: 
- sfinansowanie badań z budżetu gminy; 
- brak badań może być podstawą do uchylenia pozwolenia na budowę. 

Przewodniczący Rady uważa, że należy spotkać się z Prezydentem Miasta Poznania w celu 
podjęcia rozmów na temat badań tła powietrza oraz należy powołać komisję, która będzie 
monitorowała budowę spalarni na wzór funkcjonującej przy COŚ. 

Radna Wiesława Fedder powiadomiła, że na posiedzeniu doraźnej komisji Wójt 
poinformował, że rozmawiał z Prezydentem Miasta Poznania Ryszardem Grobelnym, który zgodził się 
na finansowanie badań tła powietrza. Radna zwróciła się z prośbą o przyśpieszenie prac komisji. 
Poinformowała, że komisja jest za utworzeniem komisji ds. monitorowania budowy spalarni na wzór 
funkcjonującej przy COŚ przy współpracy z fachowcem. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, że porozmawia z Wójtem na temat 
spotkania z Prezydentem Miasta Poznania. 

Radny Leszek Lesiczka: 
- poinformował, że Kicin jest w stanie użyczyć 2 hektary na poszerzenie cmentarza; 
- zapytał czy cmentarz w Kicinie może liczyć na pomoc jeśli opłaty za wywóz śmieci będą wzrastać; 
- poinformował, że w tym roku mija 120 rocznica śmierci Augusta Cieszkowskiego i grupa z 
Wierzenicy prosi o włączenie się do uczczenia pamięci zmarłego. 
 Radny Marek Pietrzyński uważa, że nie ma woli politycznej załatwienia sprawy związanej z 
badaniami tła powietrza. Zarzucił Przewodniczącemu Rady, że jest za mało skuteczny w tej kwestii, a 
Rada Gminy nie zdała egzaminu wobec społeczeństwa miejscowości Koziegłowy. 
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 Przewodniczący Rady powiedział, że temat spalarni jest bardzo trudny , komisja działa, ale po 
drugiej stronie ma trudnego przeciwnika. Zwrócił uwagę, że radny M. Pietrzyński działał w 
Stowarzyszeniu „Ekologiczna Gmina”, które też nic nie osiągnęło w tym zakresie, choć było stroną i 
miało o wiele lepszą sytuację niż gmina. 
 Radna Wiesława Fedder zapytała kiedy powstaną balustrady przy chodniku na ul. Topolowej. 
Zwróciła się do Zastępcy Wójta Eugeniusza Chałupniczaka z prośbą o wspólną wycieczkę po 
chodnikach w miejscowości Koziegłowy. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk przypomniał, że ponad rok temu radni opracowali 
wniosek z prośbą o przekazanie go do Powiatu w sprawie ustawienia sygnalizacji świetlnej na ul. 
Poznańskiej w Koziegłowach w rejonie skrzyżowania z ul. Taczaka oraz sygnalizacji świetlnej w 
Promnicach. 
 Radny Andrzej Moczulski odczytał odpowiedź Zarządu Dróg Powiatowych w Poznaniu w w/w 
sprawie. Stwierdzono, że sygnalizacja świetlna w Promnicach nie przyczyni się do zwiększenia 
widoczności, a może wzmóc kolizyjność. Natomiast wykonanie sygnalizacji świetlnej na ul. 
Poznańskiej w Koziegłowach nie ma większego uzasadnienia. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powróciła do kwestii związanej ze 
sprawą firmy Bros. Zdaniem radnej pkt w porządku obrad powinien brzmieć „Wyjazd całej Rady 
Gminy na teren protestu mieszkańców”, powinno to być częścią obrad, które należało przenieść. 
 Przewodniczący Rady przypomniał, że zaproponował, aby ogłosić dłuższą przerwę i radni, 
którzy będą chcieli będą mogli udać się na teren protestu. Natomiast Rada Gminy większością 
przegłosowała wniosek Wiceprzewodniczącego Rady i punkt został wprowadzony do porządku 
obrad. Przewodniczący Rady głosował przeciw. Przewodniczący Rady powiedział, że można się 
zastanawiać, czy radni, którzy nie pojechali nie powinni mieć nieusprawiedliwionej nieobecności. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera radzi przesłuchać nagranie w jakiej 
formie został wprowadzony zapis. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk przypomniał, że jego wniosek dotyczył wyjazdu 
przedstawicieli Rady Gminy, z prośbą zwrócili się mieszkańcy. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak uważa, że w trakcie obrad cała Rada powinna 
pojechać, wniosek został źle postawiony, gdyż wprowadzenie go do porządku obrad zobowiązywało 
całą Radę, a nie tylko przedstawicieli. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak odniósł się do wypowiedzi radnych: 
- poinformował, że rozpoczęto akcję związaną ze sprzątaniem ulic po zimie, poprawą linii, 
ustawieniem znaków itp.; 
- zaproponował, aby tematy związane z bezpieczeństwem na drogach zostały omówione na 
posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej i Zdrowia; 
- przekaże radnej Wiesławie Fedder, z tygodniowym wyprzedzeniem, termin spotkania w celu 
sprawdzenia stanu chodników w miejscowości Koziegłowy;  
- poinformował, że pozostałe tematy przekaże do wydziałów. 
 
Ad.17. Zamknięcie sesji. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zamknął XXXIII sesję Rady Gminy Czerwonak. 
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Monika Grzebielucha 
Izabela Lesiecka 


